
 

 

 

19. dec. 2016 

 

I medfør af § 37 i forretningsorden for Inatsisartut fremsætter vi følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut: 
 
Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 
Tiltag om at opstarte indhandlingsted for makrel / fisk i Øst Grønland Tasiilaq hvor langt er man nu 

med forberedelsen ? 

Hvor seriøst tager Naalakkersuisut om at opstarte indhandlingsted i Tasiilaq? 

Hvad for nogen slags tiltag har man igangsat for at fremme opstart af indhandlingsted?  

Såfremt der opstartes en indhandlingssted, hvad for nogen fiskefartøjer skal kunne indhandle? 

Hvad kommer det til at koste at bygge få en indhandlingsted? 

Hvad er det for nogen kriterier der gør at det kommer til at koste så mange penge? 

Hvem har planer om at få bygget en indhandlingsted? 

Er der vandforsyning klar i Tasiila? Hva´ med elekricitet ? 

    (Medlem for Inatsisartut, Mala Høy Kuko,  Atassut) 
 

Begrundelse: 

Man hører i de seneste årrække at der er planer om at få bygge en makrel indhandlingsted i Tasiilaq. 

Udfra det man hører i starten, vil det komme til at koste 300-400 mio. kr. om at få bygget en 

indhandlingsted.    

I kraft af  Royal Greenland kobles ind i projektet ændrede beløbet til 600-700 millioner.  

Det er på tide at vide hvor meget man  tager bygge projektet for alvor. 

Eftersom vores farvand bliver varmere dukker der flere typer fisk i Øst Grønland, derfor bliver det mere 

tydeligt, at man ikke kan komme uden om muligheden at få etableret en indhandlingsted, hvorfor det er på 

sin plads at det belyses hvor langt man er henne med projektet. 

 

Hermed anmoder om at have svar på spørgsmålene, hvor vi regner med at svarene fra den respektive 

Naalakkersuisut os i hænde inden der er gået ti arbejdsdage. 
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